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1. Introduction 介紹 

 
Starting from 1 June 2017, Reference Cost will be provided on client 
statements.  

由二零一七年六月一日起，客戶結單將新增參考成本價。 

 

2. Scope of Service 服務範圍 

 

 Reference Cost is computed for assets of Equities, Unit Trusts, Fixed 
Incomes and Structured Products (except Accumulator and Decumulator). 
參考成本價適用於股票、單位信託基金、固定收益證券及結構性產品（累

計期權及累沽期權除外）。 

 

 Reference Cost is applicable to individual clients only (Corporate and 
institutional clients are not included in the scope) 
參考成本價只提供予個人投資客戶（企業投資客戶及機構投資客戶並不包

括在本服務範圍）。 

 

 Reference Cost is shown on client statements and UTRADE Web under the 
Portfolio Statement section. 

參考成本價會顯示於客戶結單及UTRADE Web之投資組合記錄部份。 
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3. Notes on Reference Cost 參考成本價備註 

 
 Reference cost provided is indicative and for information only. It may or 

may not include adjustments of corporate actions (please refer to Part 5 
for more details).  It should not be relied upon for any valuation or 
investment decision making purposes. 
所提供之參考成本價為指示性質及僅供參考，有機會因公司行動而有所調

整 (詳情請參閱第5部份)。請勿依賴參考成本價以作估值或投資決定。 

 

 Reference cost is calculated with the executed price only, the brokerage 
and market charges are excluded. 
參考成本價只以成交價計算，佣金及市場收費並不包括在內。 

 

 When the balance of any asset holdings becomes zero, the Reference 
Cost will be reset. 
當所持有之股數為零，參考成本價將會被重置。 

 

 For all shares held before the launch date (1 Jun 2017), Reference Cost 
will be displayed as “N/A” on client statements and “-” on UTRADE Web. 
Reference Cost will NOT be calculated for any asset holdings labelled as 
"N/A" and "-". Once the asset holdings balance turns to zero, Reference 
Cost will be calculated for the new asset holdings the next trade day. 

客戶於 2017 年 6 月 1 日前持有之所有投資產品，其參考成本價將於客戶

結單上顯示為“N/A” (“不適用”)及於 UTRADE Web 上顯示為“-”。所有顯

示為“N/A”及“-”的投資產品的參考成本價將不會被計算。當該持有產品之股

數歸零，並重新買入該產品後，本公司會於下一個工作天開始為該產品計

算參考成本價。 

 

 Clients can provide Reference Cost (if any) for new instruments 
transferring in, which will then be included in our calculation of Reference 
Cost.  If no Reference Cost is provided, the Reference Cost of all the 
same instrument holdings will be displayed as “N/A”. 
存入資產時，客戶可提供該次存入股數之參考成本價，本公司將把所提供

之參考成本價包括於計算中。如無提供參考成本價，所持有與存入證券相

同之證券之參考成本價將於客戶結單顯示為 “N/A” (不適用)及於UTRADE 

Web顯示為“-”。 

 

 Clients can send their instructions to adjust the Reference Cost on existing 
holdings. Client can either update the cost before launch date or replace 
the current Reference Cost (please refer to Part 6 for more details). 
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客戶可給予指示修改現有持倉股數之參考成本價，以更新本服務開始日期

前所持有之證券，或取代現有之參考成本價(詳情請參閱第6部份)。 

 

4. Calculation of Reference Cost 計算參考成本價 
 

Reference Cost means the average cost of an instrument bought or 
transfer-in instruction (if provided Reference Cost) for the holding period.  
The Reference Cost will remain unchanged for an instrument sold or 
transfer-out instruction. 

參考成本價為於持有期內投資產品買入或存入(有提供參考成本價之指示)之

平均價。沽出或提取投資產品並不會改變參考成本價。 

 
Reference Cost = Total amount paid for the holding period ÷  Total quantity 

of instrument for the holding period 
 = [("Previous Ref Cost" * "Previous Qty") + ("Buy Price" * 

"Buy Qty")] ÷  ("Previous Qty" + "Buy Qty") 
 
參考成本價 = 投資產品持有期內所支付的總金額 ÷  投資產品持有期內所持有   

             之總股數 

 = [("前參考成本價" * "前股數") + ("買入價" * "買入股數")] ÷  ("

前股數" + "買入股數") 

 
Below are the examples for the calculation of Reference Cost: 

以下為計算參考成本價之例子: 

 

E.g. 1 例子 1: 

On Day 1, a client does not hold any HKEx (0388).  If the client buys 
10,000 shares of HKEx (0388) @HK$200. 

於第 1 日，客戶並無持有香港交易所(0388)。如客戶買入 10,000 股香港

交易所(0388)，每股 HK$200。 

 
Reference Cost = [("Previous Ref Cost" * "Previous Qty") + ("Buy Price" 

* "Buy Qty")] ÷  ("Previous Qty" + "Buy Qty") 

參考成本價 = [("前參考成本價" * "前股數") + ("買入價" * "買入股數

")] ÷  ("前股數" + "買入股數") 

 
= [($0 * 0) + ($200 * 10,000)] ÷  (0 + 10,000) 
= HK$200.00 
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E.g. 2 (Con't e.g. 1) 例子 2(續例子 1):  

On Day 2, the client buys addition 10,000 shares of HKEx (0388) 
@HK$210. 

於第 2 日，客戶再買入 10,000 股香港交易所(0388)，每股 HK$210。 

 
Reference Cost = [("Previous Ref Cost" * "Previous Qty") + ("Buy Price" 

* "Buy Qty")] ÷  ("Previous Qty" + "Buy Qty") 

參考成本價 = [("前參考成本價" * "前股數") + ("買入價" * "買入股數

")] ÷  ("前股數" + "買入股數") 

 
= [($200 * 10,000) + ($210 * 10,000)] ÷  (10,000 + 

10,000) 
= HK$205.00 
 

E.g. 3 (Con't e.g. 2) 例子 3(續例子 2):  

On Day 3, the client sells 5,000 shares of HKEx (0388) @HK$215. 

於第 3 日，客戶沽出 5,000 股香港交易所(0388)，每股 HK$215。 

 
Reference Cost = HK$205.00 

參考成本價 = HK$205.00 

 
(Remarks: Reference cost will NOT be changed for Sell Transaction; 
Quantity updated to 15,000 shares) 
（備註：參考成本價並不會因沽出股票而改變；持有股數更新為 15,000

股。） 

 

E.g. 4 (Con't e.g. 3) 例子 4 (續例子 3):  

On Day 4 morning session, the client sells addition 6,000 shares of HKEx 
(0388) @HK$215; in afternoon session, client buys 4,000 @HK$220. 

於第 4 日上午交易時段，客戶再沽出 6,000 股香港交易所(0388)，每股

HK$215；於下午交易時段，客戶買入 4,000 股，每股 HK$220。 

 
Reference Cost = [("Previous Ref Cost" * "Previous Qty") + ("Buy Price" 

* "Buy Qty")] ÷  ("Previous Qty" + "Buy Qty") 

參考成本價 = [("前參考成本價" * "前股數") + ("買入價" * "買入股數

")] ÷  ("前股數" + "買入股數") 

 
= [($205 * 15,000) + ($220 * 4,000)] ÷  (15,000 + 

4,000) 
= HK$208.16 
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(Remarks: The calculation will take into account for the buy transaction 
with higher priority, regardless the actual transaction sequence. In 
addition, Reference cost will NOT be changed for Sell Transaction; 
Quantity updated to 13,000 shares) 
（備註：買入交易於計算參考成本價有較優先次序，而不管實際交易先後

次序。參考成本價並不會因沽出股票而改變；持有股數更新為 13,000 股。） 

 

E.g. 5(Con't e.g. 4) 例子 5 (續例子 4):  

On Day 5 morning session, the client sells all 13,000 shares of HKEx 
(0388) @HK$215; in afternoon session, client day trade buys 13,000 
@HK$210. 

於第 5 日上午交易時段，客戶沽出全部 13,000 股香港交易所(0388)，每

股 HK$215；於下午交易時段，客戶同日買入 13,000 股，每股 HK$210。 

 
Reference Cost = [("Previous Ref Cost" * "Previous Qty") + ("Buy Price" 

* "Buy Qty")] ÷  ("Previous Qty" + "Buy Qty") 
參考成本價 = [("前參考成本價" * "前股數") + ("買入價" * "買入股數

")] ÷  ("前股數" + "買入股數") 

 
= [($208.16 * 13,000) + ($210 * 13,000)] ÷  (13,000 + 

13,000) 
= HK$209.08 
 

(Remarks: Similar to e.g. 4, the calculation will take into account for the 
buy transaction with higher priority, regardless the actual transaction 
sequence. The Reference cost will NOT be reset as there is still having 
asset holdings, 13,000 shares, as at day end.) 
（備註：與例子 4 相類似，買入交易於計算參考成本價有較優先次序，而

不管實際交易先後次序。因日結時仍然持有 13,000 股，參考成本價並不
會被重置。） 

 
E.g. 6 (Con't e.g. 5) 例子 6 (續例子 5):  

On Day 6, the client sells all the remaining 13,000 shares of HKEx (0388) 
@HK$225. 

於第 6 日，客戶沽出所有餘下之 13,000 股香港交易所(0388)，每股

HK$225。 

 
Reference Cost = HK$0.00 
參考成本價 = HK$0.00 

 
(Remarks: Reference cost will be reset to zero, as the client does not  
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have any share holdings as of end of date.) 
（備註：參考成本價將重罝為零，因客戶於日結時並無持有任可該股票。） 

 
 

E.g. 7 (Con't e.g. 6) 例子 7 (續例子 6):  

On Day 7, the client buys 10,000 shares of HKEx (0388) @HK$213 again. 
於第 7 日，客戶再買入 10,000 股香港交易所(0388)，每股 HK$213。 

 
Reference Cost = [("Previous Ref Cost" * "Previous Qty") + ("Buy Price" 

* "Buy Qty")] ÷  ("Previous Qty" + "Buy Qty") 
參考成本價 = [("前參考成本價" * "前股數") + ("買入價" * "買入股數

")] ÷  ("前股數" + "買入股數") 

 
= [($0 * 0) + ($213 * 10,000)] ÷  (0 + 10,000) 
= HK$213.00 

 
E.g. 8 例子 8:  

On Day 1, the client holds 4,000 shares of HSBC (0005) before the 
Reference Cost launch date (i.e. 1 Jun 2017).  And client buys 4,000 
shares of HSBC (0005) @HK$60. 
於第 1 日，客戶於服務開始日期前已持有 4,000 股滙豐控股 (0005)。客

戶再買入 4,000 股滙豐控股 (0005)，每股 HK$60。 

 
Reference Cost = N/A & - 

參考成本價 = N/A & - 

 
(Remarks: For all shares held before the launch date, the Reference Cost 
is "N/A" on client statements and "-" on UTRADE Web, the Reference 
Cost will NOT be calculated if there are any asset holdings with "N/A" or 
"-". The Reference Cost will be calculated upon it is reset after all 
holdings are sold or withdrawn; or upon client instruct to adjust the 
Reference Cost manually.) 
（備註：所有於服務開始日期前持有之證券，參考成本價於客戶結單顯示

為 “N/A” (“不適用”)及於 UTRADE Web 顯示為"-"，如某證券之參考成本

價為 “N/A” (“不適用”)或"-"，該證券之參考成本價將不會被計算。直至所
持有股數全部沽出或提取，參考成本價被重置；或客戶指示手動修改參考
成本價，參考成本價才會被計算。） 
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5. Corporate Action 公司行動 

 
The below table lists out the impact of corporate actions on Reference Cost 
calculation: 
下列表格載列公司行動對參考成本價之影響： 

No. 
編號 

Type 
類別 

Impact on Reference 

Cost 
對參考成本價之影響 

1 
Stock Split 
股份分拆 

Yes 
有 

2 
Stock Consolidation 

股份合併 
Yes 
有 

3 
Bonus Issue 
派發紅股 

Yes 
有 

4 
Cash Dividend/Coupon Interest 

珼金股息/債券利息 
No 
無 

5 
Scrip Option for Cash Dividend 

以股代息 
Yes 
有 

6 
Warrant Issue Subscription 

行使認股證 
Yes 
有 

7 
Rights Issue Subscription 

行使供股權證 
Yes 
有 

8 
Cash Offer 
珼金回購 

No 
無 

 

6. Request for Reference Cost Adjustment 申請更改參

考成本價 

 
Reference Cost can be adjusted manually by submitting the “Adjustment of 
Reference Cost Request Form” to our Settlement Department OR submit the 
“Reference Cost Change Request” on UTRADE Web. The holdings quantity 
for adjustment must be the total holdings quantity as at the previous working 
day. 

如須手動修改參考成本價，可提交 “更改參考成本價表格” 至本公司交收部或

於UTRADE Web提交“參考成本價更新要求”以更改個別股票的參考成本

價。指示更改之所持有股數必須為上一個工作日之總持有股數。 

 
 



  Reference Cost  
  User Manual 

Page 10 

 

 
 
The below form can be found on utrade.com.hk: 
HELP -> Forms-> Adjustment of Reference Cost Form 
 

以下表格存放於 utrade.com.hk: 

常見問題 -> 表格 ->更改參考成本價表格 
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To amend Reference Cost on UTRADE Web, please click the  button of the 
stock and change the Reference Cost of a particular stock in the “Reference 
Cost Change Request” form.  

在 UTRADE Web 上按  鍵，然後於“參考成本價更新要求更改”表格內更改

個別股票的參考成本價。 
 

 
 

 
 

 

   
 

~ The End 完~ 


